
P r o t o k ó ł   Nr  XXX /2009 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 25 czerwca  2009r. w budynku Domu StraŜaka  
w Zarszynie.  
 
  
Początek sesji - godz. 9.00     zakończenie - godz. 13.00 
 
Radni obecni : 
 
      1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Tomków Krzysztof       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej         
8. Ołowiańczyk Zygmunt     
9. Stączek Ryszard      
10. Szajna Anna         
11. Trygar Krystyna  
12. Węgrzyn Maria  

      13. Gierad Alfreda 
      14. Michalski Edward     
      15. Kuzianik Alicja 
 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
- Kierownik Posterunku Policji w Besku    -  asp.sztab. Wojciech Uczeń 
- Naczelnik Wydziału Operacyjnego 
  Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej 
  w Sanoku       - kpt. Grzegorz Oleniacz   - -  
- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Radna Rady Powiatu Sanockiego     - Pani GraŜyna Borek 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
  
Porządek obrad :  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie ewentualnych poprawek i uwag do protokołu z XXVII, XXVIII i XXIX  sesji 
    Rady Gminy. 
4.  Interpelacje radnych  
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał  
    Rady  Gminy. 
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 
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7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego na terenie Gminy Zarszyn. 
8. Informacja o aktualnym stanie świadczonej opieki zdrowotnej na terenie Gminy Zarszyn    

            9. Informacja o  prowadzonych inwestycjach w Gminie Zarszyn. 
        10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXVIII /206/ 2009 Rady    
   Gminy Zarszyn z dnia 15 maja 2009 r. w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 
    2009 r.  
        11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r. 
        12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w  budŜecie gminy 
             środków stanowiących fundusz sołecki w 2010 r. 
         13.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za wykup miejsc pod groby 
              na cmentarzach komunalnych w Nowosielcach. 
        14. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Zarszyn. 
        15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Posadzie Zarszyńskiej. 
        16. Wolne wnioski i zapytania. 
        17. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
        18. Zakończenie sesji. 
 

 
Ad.1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który powitał zebranych 
i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady były zatem 
prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad.2. W porządku obrad wprowadzono następujące zmiany : 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
w imieniu członków Komisji wnioskowała o zdjęcie z porządku obrad pkt. 13 tj. „Podjęcie uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości opłat za wykup miejsc pod groby na cmentarzach komunalnych  
w Nowosielcach” i ponownego skierowania projektu tej uchwały do pracy w komisji w celu 
pozyskania dodatkowej wiedzy i dokładnego przeanalizowania wysokości stawek  tych opłat.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny w imieniu grupy radnych równieŜ wnioskował 
o zdjęcie z porządku obrad  pkt. 8 „ Informacja o aktualnym stanie świadczonej opieki zdrowotnej 
na terenie Gminy Zarszyn” z uwagi na usprawiedliwioną nieobecność na sesji Pani Urszuli 
Wanielisty - Kierownika NZOZ w Nowosielcach.  
 
Innych propozycji zmian porządku obrad nie było. 
 
W/w wnioski poddane przez Przewodniczącego Rady Gminy Pana Janusza Koniecznego  pod 
głosowanie Rada Gminy przyjęła jednomyślnie.  
 
 
Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie ewentualnych poprawek i uwag do protokołu z XXVII, XXVIII i XXIX  sesji 
    Rady Gminy. 
4.  Interpelacje radnych  
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał  
    Rady  Gminy. 
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 
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          7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego na terenie Gminy Zarszyn. 
           8. Informacja o  prowadzonych inwestycjach w Gminie Zarszyn. 
           9  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r. 
        10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r. 
        11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w  budŜecie gminy 
             środków stanowiących fundusz sołecki w 2010 r. 
        12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Zarszyn. 
        13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Posadzie Zarszyńskiej. 
        14. Wolne wnioski i zapytania. 
        15. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
        16. Zakończenie sesji. 
 
Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołów z sesji XXVII,XXVIII i XXIX, 
zatem Rada Gminy w/w protokoły przyjęła. 
 
Ad. 4.  W punkcie interpelacje radnych – głosu nie zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami, realizacji 
uchwał Rady Gminy, wydanych zarządzeń, a takŜe z działalności poszczególnych referatów 
w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu.  
 
Nad złoŜonym sprawozdaniem w dyskusji głos zabrali :  
 
- Radny Janusz Dębski zapytał, jakie argumenty przemawiają  za tym, aby stację pomiaru poziomu 
wody w rzece Pielnica zainstalować  na moście w Nowosielcach. Radny zapytał  jednocześnie, czy 
stacji tej nie moŜna zamontować  w miejscowości Pielnia, gdyŜ w razie zagroŜenia powodziowego 
byłoby  więcej czasu na poinformowanie mieszkańców w niŜszym biegu  Pielnicy o stanie wody  
w  rzece w Pielni , która spływa do niŜej połoŜonych miejscowości.                  
- Radny zapytał  takŜe , czy gmina otrzyma w tym roku  tzw. środki powodziowe. 
 
- Radna Krystyna Trygar poprosiła Wójta o przybliŜenie ogólnych wyników głosowania do 
Parlamentu Europejskiego przez mieszkańców naszej Gminy. 
 
- Wójt Gminy odpowiedział Radnemu Januszowi Dębskiemu,  Ŝe stacja pomiaru poziomu wody 
zostanie zainstalowana w Nowosielcach, gdyŜ tam jest juŜ punkt pomiarowy IMiGW.  Ponadto 
Pielnia leŜy w górnym biegu rzeki Pielnica  i przypływ oraz odpływ wody w rzece jest bardzo 
szybki. Zasadność  zainstalowania w/w  stacji w Nowosielcach  to bardziej wiarygodny  pomiar 
stanu wody w rzece. Podłączenie tej stacji do bazy informatycznej w Starostwie Powiatowym  
w Sanoku pozwoli mieszkańcom naszej gminy  uzyskiwać drogą  Internetową dane o aktualnym 
stanie poziomu  wody w rzece. W terminie do 15 lipca br. urządzenia te zostaną zainstalowane. 
- Wójt poinformował takŜe Radnego Janusz Dębskiego, Ŝe w miesiącu lutym br. otrzymaliśmy 
promesę w kwoce 350 tys zł dotacji na remont dróg powodziowych, natomiast odnośnie pozyskania   
następnych środków  zachodzi obawa o zaistnienie takich moŜliwości w kontekście trudnej sytuacji 
budŜetowej  Państwa. 
 
- Radnej  Krystynie  Trygar Wójt udzielił informacji o wynikach głosowania do Parlamentu 
Europejskiego stwierdzając , iŜ w Gminie Zarszyn frekwencja wynosiła 17 %, wygrał Komitet 
Wyborczy PO -36,78 %, zaś Komitet  Wyborczy PIS uzyskał 35,54% głosów,  a Komitet Wyborczy 
PSL -14,88% głosów. 
 
Rada Gminy przyjęła w/w sprawozdania. 
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Ad. 6. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył informacji o o stanie bezpieczeństwa publicznego na 
terenie Gminy Zarszyn.  Informację w tym zakresie złoŜył Kierownik Posterunku Policji w Besku  
Wojciech Uczeń. Informacja ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
- W dyskusji nad w/w informacją głos zabrali : 
 
- Radna Krystyna Trygar wnioskowała o podjęcie konkretnych  działań w kierunku 
wyegzekwowania rozbiórki niezamieszkałego drewnianego budynku w Posadzie Zarszyńskiej,  
zniszczonego w wyniku poŜaru  i uporządkowania  terenu  posesji. 
 
- Radny Janusz Dębski zapytał , czy na terenie gminy Zarszyn były przypadki  handlu narkotykami. 
 
- Radny Wojciech Niemiec i Sołtys  Jaćmierza zwrócili uwagę  na nieprzestrzeganie przez    
kierowców  znaków ograniczających prędkość w BaŜanówce i w Jaćmierzu. Wnioskowano  
o rozwaŜenie moŜliwości  wybudowania progów zwalniających lub ustawienie lustra na 
skrzyŜowaniu  dróg  w Jaćmierzu. 
 
- Kierownik Posterunku Policji w Besku Wojciech Uczeń  odpowiedział: 
- Radnej Krytynie Trygar, Ŝe Posterunek Policji podejmie  próbę skontaktowania się z właścicielem 
niezamieszkałego budynku w Posadzie Zarszyńskiej, celem uporządkowania tej posesji; 
- Radnemu Januszowi Dębskiemu, Ŝe dotychczas nie odnotowano przypadku handlu narkotykami 
na terenie Gminy Zarszyn; 
- Radnemu Wojciechowi Niemcowi i Pani Sołtys z Jaćmierza, Ŝe wspólnie z samorządem 
podejmowane są bieŜące działania w kierunku poprawy bezpieczeństwa na drogach, ustawione są 
znaki ograniczające prędkość jazdy, moŜna teŜ wnioskować do Starostwa Powiatowego w Sanoku  
jako Zarządcy dróg powiatowych o ustawienie lustra na skrzyŜowaniu w Jaćmierzu. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  podziękował Kierownikowi Posterunku 
Policji w Besku za złoŜoną informację o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy 
Zarszyn stwierdzając jednocześnie, iŜ Rada Gminy sprawozdanie powyŜsze przyjęła. 
 
Ad. 7. Siódmy punkt porządku obrad dotyczył złoŜenia informacji o stanie bezpieczeństwa 
przeciwpoŜarowego na terenie Gminy Zarszyn.  
Informacje tę przedstawił Komendant Gminny OSP w Zarszynie Pan Krzysztof Tomków.  
Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
Nad złoŜoną informacją w dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Ryszard Stączek zwrócił się z zapytaniem do Naczelnika Wydziału Operacyjnego KP PSP 
w Sanoku , czy Komenda Powiatowa w Sanoku posiada dane o ilości starych, spróchniałych drzew 
na terenie gminy , które rosną w bliskim sąsiedztwie obiektów komunalnych,  kościołów 
i naleŜałoby  je wyciąć, bo  zagraŜają bezpieczeństwu  poprzez  zawalenie na te budynki. 
 
- Radny Wojciech Niemiec stwierdził, iŜ obecnie zmienia się zakres działalności jednostek OSP jest 
coraz więcej wypadków drogowych,  huraganów,  podtopień.  Zwrócił się z prośbą  do kpt. 
Grzegorza Oleniacza o przeprowadzanie bieŜących  szkoleń  straŜaków ochotników wstępujących 
do jednostek OSP na terenie Gminy Zarszyn, w tym równieŜ  pilne zorganizowanie szkolenia  
w zakresie obsługi pił motorowych. 
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- Gminny Komendant OSP w Zarszynie Pan Krzysztof Tomków  odpowiedział radnemu 
Ryszardowi  Stączkowi, iŜ zgodnie z ustawą o ochronie przyrody na wycinkę starych drzew 
wymagane jest  pozwolenie wojewódzkiego konserwatora przyrody i dlatego niekiedy procedury te 
są wydłuŜone. 

 
- Prezes Zarządu Gminnego OSP w Zarszynie  Janusz Dębski  zaznaczył, Ŝe jednostki OSP na 
terenie Gminy Zarszyn posiadają  coraz więcej doskonałego sprzętu straŜackiego, ale jak dodał - 
jest to wszystko tylko” materia”, liczy się takŜe i człowiek, który będzie ten sprzęt obsługiwał, 
dlatego  wnioskował o uwzględnienie w harmonogramie Komendy Powiatowej PSP  
przeprowadzenie szkoleń dla straŜaków ochotników z terenu  Gminy Zarszyn. 
Na zakończenie podziękował KP PSP w Sanoku , Wójtowi i Radzie Gminy za przyznawane środki 
finansowe na działalność OSP w Gminie Zarszyn i za  tak dobrą i owocną współpracę. 
 
- Naczelnik Wydziału Operacyjnego KP PSP w Sanoku Pan kpt.Grzegorz Oleniacz odpowiedział 
Radnemu Ryszardowi Stączkowi, Ŝe nie ma danych co do stanu ilości drzew rosnących w bliskim 
sąsiedztwie budynków komunalnych i niekiedy  zagraŜający im zniszczeniem.  
W zakresie przeprowadzania szkoleń, kursów podstawowych  dla straŜaków z Gminy Zarszyn,  
Pan Naczelnik odpowiedział, Ŝe  w tym roku nie,  ale na pewno w przyszłym roku tego typu 
szkolenia  odbędą się,  gdyŜ w gminie  Zarszyn juŜ spora ilość straŜaków jest przeszkolona. 
Ponadto poinformował, Ŝe straŜak, który kończy kurs podstawowy ma takŜe wiedzę w  zakresie 
obsługi piły motorowej. W dalszej wypowiedzi Naczelnik zwrócił uwagę na potrzebę wykonania 
brakującej części ogrodzenia  zbiornika p.poŜ.  w Jaćmierzu. 
Na zakończenie wypowiedzi podkreślił duŜe zasługi jednostek OSP z terenu Gminy Zarszyn w 
udzieloną pomoc dla powiatu sanockiego przy usuwaniu skutków powodzi  i innych tego typu 
nieszczęśliwych zdarzeń. 
 
- Gminny Komendant OSP w Zarszynie wnioskował o zabezpieczenie i pozostawienie  jeszcze 
chociaŜby na kilka lat zbiornika p.poŜ.  w Jaćmierzu, pomimo zamontowanych w tej miejscowości  
hydrantów. 
 
- Pan Wójt  poinformował, Ŝe zbiornik p.poŜ .w  Jaćmierzu wymaga oprócz wykonania ogrodzenia 
takŜe  jego  uszczelnienia. Ponadto mieszkańcy w bliskim sąsiedztwie zbiornika skarŜą się latem na 
siedlisko  komarów,  much  i jest to równieŜ  argument,  aby zastanowić się nad tym, czy zbiornik  
zlikwidować  i korzystać z zainstalowanych na wodociągu hydrantów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę. 
 
Ad. 8.  Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  otworzył 
dyskusję nad informacją  w zakresie  prowadzonych przez Gminę Zarszyn  inwestycji w I półroczu 
2009 r. Informacje tę Radni otrzymali wraz z materiałami na sesję.  
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
W dyskusji nad złoŜoną informacją głosu  nie zabierano. 
 
Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję  nad projektem 
uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r.  
 
- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały 
poinformowała, Ŝe w dniu 15 maja br. Rada Gminy podjęła uchwałę zwiększającą dochody Gminy 
o 23 266,99 zł jako dotacja rozwojowa na realizację projektu „Czas na aktywność w Gminie 
Zarszyn”. Regionalna Izba Obrachunkowa w Rzeszowie wszczęła wobec tej uchwały postępowanie 
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nadzorcze-  sprawa dotyczyła zmiany paragrafów po stronie dochodowej  i odpowiednie rozpisanie 
po stronie wydatkowej. W związku ze stwierdzonymi nieprawidłowościami naleŜy ponownie 
podjąć nową uchwałę,   zaś ta  z 15 maja br. Nr XXVIII/206/ 2009 utraci moc. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali   projekt przedmiotowej uchwały. 
 
- Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r.  
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10.  Kolejny projekt uchwały dotyczył równieŜ zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009r. 
 
- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek dokonała analizy projektu uchwały w sprawie  zmian  
w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r . na kwotę 1 589 562,09 zł zarówno po stronie dochodów,  jak 
i wydatków. Poinformowała równieŜ o zmianie limitów wydatków w „Wieloletnim Programie 
Inwestycyjnym Gminy Zarszyn na lata 2009-2011”.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2009 r pozytywnie 
zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały. Po przeprowadzonej dyskusji i wnikliwej analizie  
członkowie Komisji powyŜsze zmiany przyjęli 6 głosami za  i 1 wstrzymującym się. 
 
W dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Wojciech Niemiec kolejny raz wnioskował o wygospodarowanie w budŜecie gminy  
środków na wyasfaltowanie juŜ utwardzonego boiska szkolnego  przy  Szkole Podstawowej   
w BaŜanówce. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie  zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r. Uchwała podjęta została większością 
głosów. Za jej podjęciem głosowało 13 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała ta 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad  projektem 
uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy środków stanowiących 
fundusz sołecki w 2010 roku. 
 
Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe zgodnie   
z ustawą z dnia 20 lutego 2008 r. o funduszu sołeckim Rada Gminy rozstrzyga   o wyodrębnieniu  
w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki, podejmując uchwałę,  w której wyraŜa 
zgodę albo nie wyraŜa zgody na wyodrębnienie funduszu w roku budŜetowym.  Uchwałę taką Rada 
Gminy ma obowiązek podjąć do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok budŜetowy. Wyjątek 
stanowi rok 2009, w którym to uchwałę Rada Gminy winna  podjąć do 30 czerwca 2009 r. Środki 
funduszu muszą być przeznaczone na realizację przedsięwzięć, które zgłoszone są Wójtowi we 
wniosku przez Sołtysa do dnia 30 września poprzedzającego rok budŜetowy. Przedsięwzięcia muszą 
spełniać warunki: być zadaniami własnymi gminy, słuŜyć poprawie Ŝycia mieszkańców, być zgodne 
ze strategią rozwoju gminy.  Mogą być przeznaczone na pokrycie wydatków słuŜących likwidacji   
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skutków klęsk Ŝywiołowych. Wysokość środków przyznanych na sołectwo określa Wójt do dnia  
31 lipca według ściśle określonych w ustawie zasad. Wielkość funduszu będzie uzaleŜniona od  
kondycji finansowej Gminy oraz od liczby mieszkańców sołectwa. Gminy będą mogły odzyskać 
część kwoty wydanej  w ramach funduszu sołeckiego w formie dotacji celowej. W zaleŜności od 
wysokości dochodów Gminy budŜet Państwa zwróci od 10 do 30 %. Refundacja będzie dotyczyła  
wydatków poniesionych w roku poprzedzającym rok otrzymania zwrotu. Rada Gminy ma 
kompetencję zwiększyć środki funduszu ponad wysokość obliczoną według ustawowego wzoru. 
JednakŜe tych środków nie wlicza do wydatków wykonanych, od których przysługuje częściowy 
zwrot z budŜetu Państwa. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 24 czerwca 2009 r. dokonano wnikliwej analizy 
projektu uchwały, członkowie Komisji zapoznali się takŜe  z ustawą o funduszu sołeckim. 
Po przeprowadzonej dyskusji, jednomyślnie wyraŜono  zgodę na wyodrębnienie w budŜecie gminy 
na 2010  r. środków finansowych stanowiących fundusz sołecki.  
 
 W dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Krzysztof Tomków , który powiedział,  Ŝe będzie głosował za podjęciem w/w uchwały , 
gdyŜ wyodrębnienie w budŜecie gminy środków na fundusz sołecki jest bardzo dobrym 
rozwiązaniem dla sołtysów,  którzy wspólnie z radą sołecką i mieszkańcami wybiorą zapewne 
odpowiednie  zadania do realizacji w poszczególnych sołectwach. 
 
- Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie 
gminy środków stanowiących fundusz sołecki w 2010 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12. Kolejny projekt uchwały dotyczył wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Zarszyn.  
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał, Ŝe na sesji w dniu  
1 kwietnia 2009 r. powołana została doraźna Komisja Statutowa , która na posiedzeniach  w dniach  
15 kwietnia i 20 maja 2009 r. opracowała   projekt  zmian w dotychczas  obowiązującym  Statucie  
Gminy  Zarszyn z 2003 r.,  dostosowując treść zapisów  w/w  Statutu do obecnie obowiązujących  
przepisów prawnych.  
 
- Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Ryszard Stączek omówił kolejno w poszczególnych 
paragrafach przyjęte na posiedzeniach Komisji projekty  zmian w Statucie Gminy Zarszyn. 
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Zarszyn. Uchwała ta podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
  
- Przewodniczący Rady Gminy poinformował takŜe,  iŜ w związku z podjęciem uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Zarszyn - Komisja Statutowa ulega rozwiązaniu.   
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Ad. 13. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Posadzie Zarszyńskiej. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe na mocy 
ustawy o samorządzie gminnym nadawanie nazw ulic i placów będących drogami publicznymi lub 
nazw dróg wewnętrznych naleŜy do uprawnień rady gminy. 
W przypadku nadania nazw ulic w miejscowości Posada Zarszyńska prace związane  
z przygotowaniem projektu uchwały dokonywane są równolegle z pracami związanymi  
z usystematyzowaniem numeracji porządkowej nieruchomości.  Nadanie nazw ulicom pozwoli 
w przyszłości na uniknięcie ponownej zmiany numeracji porządkowej nieruchomości w związku  
z rozwojem terenów budowlanych. Nazwy ulic w miejscowości Posada Zarszyńska zostały 
zaproponowane przez jej mieszkańców. Dotyczą dróg publicznych i wewnętrznych stanowiących 
własność Gminy Zarszyn oraz będących w zarządzie Powiatowego Zarządu Dróg w Sanoku. 
Uporządkowanie numeracji porządkowej nieruchomości jest wymogiem ustawowym 
przewidzianym w ustawie Prawo geodezyjne i kartograficzne oraz w przepisie wykonawczym,  
tj. Rozporządzeniu Ministra Infrastruktury w sprawie numeracji porządkowej nieruchomości. Dla 
nadania nazw ulic nie jest przewidziany ustawowo tryb konsultacji społecznych. Podjęcie uchwały 
w sprawie nazw ulic naleŜy do wyłącznej właściwości rady gminy, a wyniki przeprowadzonych  
w powyŜszej sprawie konsultacji nie mają charakteru wiąŜącego, a jedynie opiniotwórczy. 
Do projektu w/w uchwały Wójt zgłosił autopoprawkę  polegająca  na tym,  iŜ: 
- w § 1 w pkt. 1 skreśla  się nazwę  ulicy –„ Długa”  i wprowadza nazwę   „Beskidzka”, obejmująca 
działki ewid. o nr 227, 237, 562, 
- w § 1 w pkt. 17 wykreśla się  nazwę ulicy   „Spacerowa”,  która zostaje włączona w jedną nazwę 
ulicy  „Kwiatowa”, obejmującej działki ewid  o nr 209 i 117. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, iŜ w/w projekt uchwały był  przedmiotem analizy Komisji na posiedzeniu 
w dniu 23 czerwca 2009 r. i jej członkowie przyjęli zaproponowane  nazwy ulic w Posadzie 
Zarszyńskiej nie wnosząc zastrzeŜeń. 
 
W dyskusji głos zabrał:  
 
- Sołtys Odrzechowej Wiesław Józefczyk który zaapelował,  aby następną miejscowością  w której 
uporządkowana zostanie numeracja domów  była cała  miejscowość Odrzechowa wraz z sołectwem 
Pastwiska. 
 
- Sekretarz Gminy odpowiedział, iŜ podjęte zostaną działania zmierzające do zaplanowania   
przyszłorocznym  budŜecie  gminy  środków na zadanie pn. „ Usługi geodezyjne związane z 
nadaniem numeracji porządkowej ulic dla miejscowości Odrzechowa” a następnie  sukcesywnie  
porządkowane będą pozostałe miejscowości Gminy. 
 
- _Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny dodał takŜe, iŜ uporządkowanie numeracji 
budynków w Posadzie Zarszyńskiej i Zarszynie w br. jest  to „pierwszy krok” w kierunku 
porządkowania nazewnictwa  ulic na terenie gminy i takie były ustalenia przy konstruowaniu 
budŜetu Gminy na 2009 r. 
 
- Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Posadzie Zarszyńskiej. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu. 
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  Przed rozpoczęciem realizacji tego punktu dotyczącego zgłaszania wolnych 
wniosków i zapytań przez radnych i zaproszonych gości,  miała miejsce prezentacja projektu 
„ INTERAKTYWNE PODKARPACIE”, którego dokonali właściciele  firmy PODKARPACIE.  
Interaktywne Podkarpacie to innowacyjny projekt grupy młodych osób zafascynowanych regionem 
Województwa Podkarpackiego. Projekt ten skierowany jest do gmin i ma na celu promocję oferty  
turystycznej tych gmin. 
Po zakończonej prezentacji Wójt poprosił o przesłanie warunków umowy celem ewentualnego 
przystąpienia Gminy Zarszyn do w/w projektu.  

 
Ad. 14. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, Ŝe na posiedzeniu Komisji 
Statutowej podjęty został wniosek , by pod koniec obecnej kadencji Rady Gminy ponownie 
powołać Komisję Statutową celem zmiany § 57 Statutu Gminy w zakresie zmiany nazw stałych 
Komisji Rady Gminy, które obecnie działają. Zmiana ta polegać by miała  na poszerzeniu działania 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska o zadania z zakresu rozwoju działalności gospodarczej 
gminy i przedsiębiorczości. Padła propozycja, aby zmiany te przygotować dla Rady na kadencję 
2010-2014,  gdyŜ obecnie musiała być dokonana cała procedura  odwołania i powołania członków 
Komisji. 
Ponadto Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iŜ  zdjęte z porządku obrad dwa punkty 
wrócą na następne posiedzenie  Rady Gminy. 
  
- Sołtys Odrzechowej Wiesław Józefczyk wyraził zadowolenie z podjęcia uchwały o wyodrębnieniu 
w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki, stwierdzając, Ŝe będzie to stanowić 
dobrą okazję do uaktywnienia się społeczności lokalnych.  Pan Józefczyk poinformował takŜe,  Ŝe 
w ramach Programu „Lider” moŜna pozyskiwać środki na realizację małych zadań inwestycyjnych 
i  tym samym moŜna zwiększyć środki finansowe na realizację niezbędnych zadań w danym 
sołectwie. Poprosił o kontakt w tej sprawie w siedzibie LGD w Zarszynie.  
Sołtys podziękował Wójtowi i Radzie Gminy za poczynione starania w kierunku zamiaru    
przebudowy  w tym roku drogi powiatowej Odrzechowa przez wieś, jako zadania przyjętego przez 
Gminę od Powiatu Sanockiego. 
 
-Radny Andrzej Mindur wnioskował, by w miarę wolnych środków w budŜecie przeznaczyć je na   
poprawę nawierzchni istniejącego boiska sportowego w Odrzechowej. Radny zaznaczył, Ŝe  
w kaŜdej prawie miejscowości gminy,  boiska  sportowe są remontowane, a taka sama potrzeba  
występuje i w  Odrzechowej. Dodał , iŜ  młodzieŜ z  tej miejscowości  równieŜ chętnie grywa  
w piłkę.   
 
- Radna Rady Powiatu Pani GraŜyna Borek na wstępie podziękowała Wójtowi za udzieloną  pomoc 
w okresie wypełniania  wniosków o dopłaty unijne dla rolników z terenie gminy. 
Następnie przedstawiła harmonogram remontów dróg powiatowych informując, które to drogi 
powiatowe na terenie Gminy Zarszyn będą w najbliŜszym czasie remontowane. W ślad za 
informacją Wójta poinformowała o przyjęciu przez Gminę zadania publicznego przebudowy drogi 
powiatowej Odrzechowa przez wieś. Poinformowała takŜe o staraniach Rady i Zarządu Powiatu  
zmierzających do przyszłościowego wykonania remontów drogi Zarszyn-Odrzechowa –  
w pierwszej kolejności na terenie Posady Zarszyńskiej, jak teŜ drogi Długie – Pakoszówka. 
 
- Radny Wojciech  Niemiec wnioskował o poprawę stanu nawierzchni  kilku dróg gminnych,  które 
wskazał na terenie miejscowości BaŜanówka. 
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- Radny Zygmunt Ołowiańczyk kolejny raz  wnioskował o  to, by nie rezygnować z  podejmowania 
działań zmierzających do  budowy zbiornika retencyjnego w Pielni. 
 
- Sołtys Anna Ochęduszko sugerowała , aby w chwili wykonywania inwestycji na terenie  danej 
miejscowości - np. remontu drogi - był tam obecny pracownik gminy i dopilnował jakości 
wykonywanej  pracy. 
 
Ad. 15. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielił Wójt Gminy -  
 
- Sołtysowi Wiesławowi Józefczykowi odpowiedział, Ŝe po rozstrzygnięciu przetargu publicznego 
najprawdopodobniej na przełomie sierpnia - września  br. rozpoczęte zostaną prace przy 
przebudowie drogi powiatowej w Odrzechowej – „Odrzechowa przez wieś”. 
 
- Radnemu Andrzejowi Mindurowi , Ŝe potrzeby w remoncie boisk sportowych i budowy mini -
boisk na terenie gminy  są duŜe. Obecnie występują moŜliwości  pozyskania  środków 
zewnętrznych tylko  na budowę sztucznych  nawierzchni na  boiskach sportowych. Wykonanie 
takich nawierzchni pochłania bardzo duŜe koszty , co  skutkuje  równieŜ duŜymi  kosztami  
utrzymania tego typu nawierzchni, nie porównywalnymi  z utrzymaniem nawierzchni trawiastej. 
Wójt wyraził nadzieję, iŜ być moŜe w przyszłości zostaną ogłoszone konkursy na budowę boisk  
o nawierzchni trawiastej.  
 
- W sprawie remontu dróg gminnych Wójt odpowiedział, Ŝe  środków na ten cel w budŜecie wciąŜ 
brakuje, niemniej jednak podjęte zostaną działania w kierunku wyremontowania części dróg 
gminnych, w pierwszej  kolejności  najbardziej zniszczonych. 
 
- Radnemu Zygmuntowi  Ołowiańczykowi Wójt odpowiedział, Ŝe budowa zbiornika retencyjnego 
w Pielni ujęta jest w planach  Podkarpackiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w  
 w Rzeszowie i są na to zabezpieczone  środki. Jednocześnie Wójt dodał, Ŝe  PZMiUW ma 
problemy z  przygotowaniem dokumentacji do ogłoszenia przetargu z uwagi na braki kadrowe  oraz 
na brak  projektanta w tej dziedzinie, niemniej jednak - jak zaznaczył Wójt  temat  ten będzie na 
bieŜąco monitorowany. 
 
- Sołtys Annie Ochęduszko Wójt odpowiedział, Ŝe Gminę jako inwestora  reprezentuje inspektor 
nadzoru odpowiedzialny za jakość  wykonanego zadania i bada, czy jest ono  wykonane  zgodnie  
z projektem. Pracownik Urzędu Gminy nie ma takich uprawnień. 
 
Ad. 16. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach. Ogłosił trzydziestą sesję Rady Gminy Zarszyn  
w bieŜącej kadencji za zamkniętą. 
 
 
 
Protokołowała:        Przewodniczący 
Irena Kasza                     Rady Gminy Zarszyn 
           
                mgr Janusz Konieczny 
 
 


